
Geachte fractie,

Op 6 januari 2023 hebben wij uw vragen ontvangen over de kerstbomeninzameling. 
Deze vragen heeft u heeft gesteld op grond van artikel 42 van de 
Organisatieverordening van de gemeenteraad. Hierbij sturen we u het antwoord op 
deze vragen.

1. Het was 10 jaar geleden een politiek besluit om kerstbomen huis-aan-huis in te 
zamelen. Op welke manier heeft u de gemeenteraad geïnformeerd om dit besluit terug 
te draaien voor 2023? 

Antwoord: In de gemeenteraad van november 2012 is de motie zoals u beschrijft, 
aangenomen. In 2013 is weer gestart met de inzameling van kerstbomen via huis-aan-
huis inzameling alleen in de kernen van de gemeente Barneveld.
Op 14 december 2020 heeft de raad besloten tot een nieuwe samenwerking rond 
afval met de voormalig oud papierinzamelaars. Om zo de verenigingen de 
gelegenheid te geven toch extra inkomsten te genereren na afloop van de oud 
papierinzameling. Dat heeft  een positief effect op deze verenigingen zoals sociale 
cohesie en het aanbod dat verenigingen kunnen bieden op bijvoorbeeld het gebied 
van sport en cultuur. Als één van de activiteiten werd hier de kerstboominzameling 
genoemd. In 2021 is dat uitgewerkt met de verenigingen, dat heeft ertoe geleid dat op 
8 januari  2022 voor het eerst in de kernen Barneveld, Voorthuizen, Terschuur, 
Zwartebroek en Stroe inzamelpunten waren voor de kerstbomen. 
Deze inzameling is geëvalueerd met de verenigingen en er was animo om gemeente 
breed  20 inzamelpunten te bemensen. Op de lijst van ingekomen stukken van de 

raad van 14 december 2022 staan B-3.7 B&W besluit inzake tijdelijke subsidieregeling 
samenwerking rond afval (8-11-2022) en B-3.21 B&W besluit inzake activiteiten 
subsidieregeling verenigingen rond afval (22-11-2022) waarin de uitvoering van de 
kerstbomeninzameling als activiteit staat omschreven en hoe deze inzameling zal gaan 
plaatsvinden op 7 januari 2023. 

2. Heeft het college in beeld hoeveel bomen er in 2022 werden opgehaald om zo de 
gewijzigde inzameling goed te kunnen evalueren?

Antwoord: 
Ja. In 2022 zijn er inzamelpunten om zelf weg te brengen geweest voor kerstbomen in 
Barneveld, Voorthuizen, Terschuur, Zwartebroek en Stroe. Daarnaast  hebben 
vuilniswagens in de kernen van  De Glind, Kootwijkerbroek, Garderen en Kootwijk 
kerstbomen ingezameld. Verder zijn er op aangeven van meldingen een aantal 
veegrondes gereden in centrum Barneveld, De Burgt, Eilanden Oost en centrum. Dit 
maakt een totaal van 880 kerstbomen. Daarbij opgeteld de ‘gebrachte’ bomen kom je 
op de 1.980 bomen uit. 
In 2023 op 7 januari zijn er 2.003 kerstbomen naar een inzamelpunt gebracht. 
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3. Is het college met ons van mening dat het goed voor het milieu is als er zoveel 
mogelijk kerstbomen worden opgehaald? 

Antwoord: Zeker, de ingezamelde kerstbomen worden weer verwerkt net zoals het grof 
tuinafval dat op de Milieustraat wordt gebracht. 

4. Welk financieel voordeel/ nadeel levert deze nieuwe manier van inzamelen de 
gemeente nu op ten opzichte van het huis-aan-huis ophalen?

Antwoord: In de evaluatie wordt het financiële aspect meegenomen.

5. Ontvangen verenigingen een bedrag per ingeleverde boom? Met andere woorden; 
hebben verenigingen er baat bij als er meer kerstbomen worden ingezameld? 

Antwoord: Op dit moment hebben verenigingen er geen baat bij hoeveel kerstbomen 
er worden ingezameld. In de evaluatie najaar 2023 nemen we dit aspect mee.

6. Is ook overwogen met verenigingen huis-aan-huis kerstbomen in te zamelen? 

Antwoord: Zeker, dit is besproken met de verenigingen in najaar 2021 en najaar 2022. 
Dit vraagt zoveel van de verenigingen omdat vrijwilligers dan door de week moeten 
meehelpen met kerstbomen in de vuilniswagen gooien. Dat is fysiek zwaar werk en 
niet in te plannen voor de verenigingen. 

7. Kunnen wij een evaluatie van dit beleid verwachten en zo ja wanneer?

Antwoord: Zeker, najaar 2023 wordt hieraan gewerkt, zowel samen met de 
verenigingen als ambtelijk zal een evaluatie worden gemaakt en via het college aan de 
raad aangeboden. 

8. Is het college bereid om haar besluit te heroverwegen als blijkt dat er veel minder 
bomen worden ingeleverd?

Antwoord: Het is niet alleen de hoeveelheid kerstbomen die van belang is, ook de wijze 
waarop je inzamelt en hoe je de samenleving erbij betrekt. Daarbij komen ook de 
kosten. Het aantal ingezamelde bomen maakt dan ook onderdeel uit van de totale 
overweging. 

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders,

W. Wieringa                  J.J. Luteijn
secretaris                      burgemeester


